

M A G N E T E

MEISSEN MAGNETS



STAATLICHE PORZELLAN-MANUFAKTUR
MEISSEN GMBH



GORGONE
000001-98M52-1



AKANTHUS
000001-98M51-1



LAUREL
000001-98M50-1

MEISSEN MAGNETS



MAGNETE

MAGNETS



MEDUSA
000001-98M55-1



ROSETTE
000001-98M54-1



ORNAMENT
000001-98M53-1

MODELLE (MODELS)

MEISSEN ARCHIV (MEISSEN ARCHIVE)

DURCHMESSER (DIAMETER)

Ø 4,2 CM

(DE)

Das manufaktureigene Archiv bot Vorlagen für diese Miniaturkunstwerke. Porzellanplaketten, für deren Bossierer die griechische Mythologie – die Gorgonen wie Medusa –, florale Motive wie Lorbeer, Akanthus und Rosette bis hin zu Ornamenten Inspiration war. Einst als prunkvoller Besatz für Möbel gefertigt, sind die „Mini Meissens“ heute auf der Rückseite je mit einem Magneten versehen und ihre schmückende Funktion wird in einen modernen Kontext gerückt.

(EN)

These miniature works of art were inspired by designs from the manufactory's mould archive: porcelain plaques that feature motifs from Greek mythology – from gorgons like Medusa to floral motifs such as laurel, acanthus and rosettes, all the way to Greek ornamental designs, all of which brought to life by the extraordinary skill of Meissen's artisans. Once created as elaborate trimmings for furniture, today the "Mini Meissens" are fitted with magnets, adding to their decorative function modern utility.

